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Saglasno članu 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, obavještavamo Vas 

da će pitanje predsjedniku Vlade, gospodinu Zdravku Krivokapiću u ime 

Kluba poslanika “Crno na bijelo” na Šestoj - posebnoj sjednici Prvog 

redovnog zasijedanja u 2021. godini koja je zakazana za 27. maj 
2021.godine postaviti ovlašćena predstavnica, poslanica Suada Zoronjić.

Miloš Konatar
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Klub poslanika „Crno na bijelo" 

Podgorica,

24. maj 2021.godine

SKUPŠTINA CRNE GORE 

n/r PREDSJEDNIKU SKUPŠTINE

Na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, predsjedniku Vlade 

Crne Gore gospodinu Zdravku Krivokapiću, postavijam sljedeće pitanje:

Poštovani predsjedniće Vlade,

Sredstva koja je Vlada planirala predlogom budžeta za 2021. godinu, 
usporiće ako ne i zaustaviti zapoćete infrastrukturne projekte u Bijelom Polju.

Da li na taj način afirmišete i pospješujete razvoj sjevera i da li je to u skladu 

sa strategijom regionalnog razvoja? Da li namjeravate da uskoro posjetite 

Bijelo Polje i upoznate se sa dinamikom realizacije infrastrukturnih projekata 

i njihovim značajem za stanovništvo Bijelog Polja i sjevera Crne Gore?

Obrazloženje ću dati na sjednici Skupštine, a odgovor tražim i u pisanoj 
formi.

Suada Zoronjić
{‘g

Poslanica u Skupštini Crne Gore



; Vlada 
I CmeGore
I KabinetpredsjednikaVlade

Adresa: Karađorđcva bb, 
81000 Podgorica. Crna Gora 

tel:+382 20 242 530 
fax: +382 20 242 329 

kabinet@gov.me

Podgorica, 27.05.2021.godine

Poštovani predsjedniče,

Dostavljam Vam odgovor na pitanje Kluba poslanika Crno na bijelo:

Cijenjena poslanice Zoronjić,

Strategija regionalnog razvoja Cme Gore istekla je 2020. godine, a kako aktivnosti na izradi 
iste nažalost nijesu započete prethodne, Ministarstvo ekonomskog razvoja je za ovu godinu 
planiralo intenziviranje aktivnosti na kreiranju ovog značajnoj dokumenta. Tačnije, proces 
izrade je već započet, a u planu je da dokuraent bude finalizovan krajem tekuće ili početkom 
sljedeće godine. Sveobuhvatnost politike regionalnog razvoja zahtijeva širok proces 
konsultacija sa ostalim državnim institucijama, lokalnim samoupravama, predstavnicima 
privrede, biznis zajednicom, naučno-istraživačkim institucijama i NVO sektorom, pri čemu 
ćemo posebno insistirati na saradnji sa lokalnim samoupravama. Cilj je da se lokalne potrebe i 
prioriteti integrišu u regionalne, odnosno nacionalne prioritete razvoja.

Shodno prethodnim Izvještajima o realizaciji Strategije regionalnog razvoja Cme Gore, na 
godišnjem nivou realizovano je oko 500 projekata. Prema posljednjim raspoloživim podacima, 
u 2019. godini na nacionalnom nivou realizovano je oko 480 projekata, ukupne vrijednosti 
skoro 697 mil. EUR (iz državnog budžeta, budžeta JLS, kreditnih sredstava, privatnih 
investicija, EU fondova i donacija), od čega je 353,7 mil. EUR realizovano u sjevemom regionu 
ili 51% (uključujući investiciju za izgradnju auto-puta Bar-Boljare, dionica Smokovac- 
Mataševo, vrijednosti oko 122 mil. EUR u istoj godini).

U Sjevernom regionu i dalje senajviše ulaganjarealizujezaprojekteodrživograsta, tj. primamo 
na saobraćajnu infrastrukturu, a zatim i na projekte u oblasti energetike, poljoprivrede i zaštite 
životne sredine. Ulaganja u projekte pametnog i inkluzivnog rasta, jesu manja, ali su takođe 
značajna.

Konkretno, u opštini Bijelo Polje, prema raspoloživim podacima istog Izvještaja za 2019. 
godinu, realizovanoje 9 razvojnih projekata, ukupne vrijednosti oko 18,5 mil. EUR, uglavnom 
iz državnog budžeta, dok je manji dio sredstava obezbijeđen iz EU fondova i privatnih 
investicija. Najveća ulaganja odnosila su se na realizaciju projekata Ski centar ,.Cmiljača“ i 
valorizaciju Đalovića pećine, a realizovani su i projekti putne i kanalizacione infrastrukture. 
Već u 2020. godini, prema Akcionom planu iste Strategije, planirana ulaganja za projekte u 
opštini Bijelo Polje bila su značajno manja, svega nešto preko 1 mil. EUR.
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Shodno stepenu razvijenosti Jedinica lokalne samouprave, opština Bijelo Polje je prema 
posljednjem obračunu napredovala sa 19. na 17. mjesto na listi svih JLS, sa indeksom 
razvijenosti 64,78, čime spada u kategoriju manje razvijenih lokalnih samouprava. Nadam se 
da ćemo našim daljim aktivnostima u kontekstu politike regionalnog razvoja, doprinijeti 
pobošanju ovog indeksa, konkretno opštine Bijelo Polje, kao i indeksa ostalih opština, sa 
prioritetom na opštine Sjevemog regiona.

Kada govorimo o infrastruktumim kapitalnim projektima u Bijeiom Polju - Ski centar 
Cmiljača, na Bjelasici i Đalovića pećina u Bistrici, treba napomenuti da ovi projekti datiraju još 
iz 2015. godine i do danas nijesu završeni. Shodno tome, potrebno je prije svega konstatovati 
da se navedeni projekti u prethodnom periodu nijesu odvijali po planiranoj dinamici.

Prema Investicionom elaboratu za Ski centar „Cmiljača“, kojije izrađen u junu 2014. godine 
predviđena su ulaganja u iznosu od € 20.000.000, a početak gradnje ski centra je predviđen 
kapitalnim budžetom iz 2014. godine. Ski centar „Cmiljača'‘je predviđen kao komplementamo 
naselje zimskom centru ,,Zarski“, međutim realizacija ski centra „Cmiijača“ počela je prije 
početka realizacije ski centra ,,Zarski“.

Prva faza realizacije projekta Ski centar „Cmiljača“ je podrazumijevala izradu 
elektroenergetske mreže, putne infrastrukture sa parkingom, hidrotehničke i telekomunikacione 
infrastrukture, žičare Z9 sa oko 3 km staza, izgradnju baznog objekata sa pratećim sadržajima 
i nabavku neophodne mehanizacije i opreme. Planirani rok za završetak prve faze je bio kraj 
2015. godine, čime je trebalo da se stvore uslovi za rad Ski centra „Cmiljača“ u zimskoj sezoni 
2015-2016. godine. Definisani rok nije ispoštovan.

Druga faza realizacije projekta podrazumjeva izgradnju sistema za osnježavanje staza. Prema 
Investicionom elaboratu početak aktivnosti dmge faze bio je planiran za 2016. godinu, a 
završetak u 2018. godini. Ova faza projekta čak nije ni započeta u predviđenom roku.

Do danas imamo ulaganja sa ugovomim obavezama u iznosu preko €18 miliona, bez uračunatih 
€1,58 miliona za osnježavanje staza za dmgu fazu projekta.
Dalje, Investicionim elaboratom je predviđena izgradnja četvorosjedne žičare (Z9) koja kreće 
iz planiranog budućeg planinskog naselja Cmiljača. Međutim, počelo se sa realizacijom žičare 
Z7 koja se nalazi na drugoj lokaciji, a koja nije tretirana Investicionim elaboratom, a nakon 
postignutog sporazuma između Direkcije javnih radova i Opštine Bijelo Polje. Vrijednost te 
žičare je skoro € 8 miliona, čiji rad se ne može provjeriti jer nema elektrosnabdijevanja, 
nemamo još uvijek završenu saobraćajnicu kojom bi se moglo doći do žičare.
Dakle, nije se ispoštovao predloženi prioritet gradnje ski centara na prostom Bjelasice i 
Koraova preraa Prostomom planu posebne namjene Bjelasica i Komovi, niti se ispoštovao 
predloženi prioritet gradnje žičara u Ski centru „Cmiljača“.

Pored svega navedenog, važno je napomenuti da je 2018. godine kroz kapitalni budžet 
ugovorena nabavka i kupljena šestosjedna žičara, vrijednosti oko € 9 miliona, koja je trebalo 
da se instalira u sklopu Ski centra „Savin kuk“ na Durmitoru, na potezu koji je bio predviđen 
Prostornim planom posebne namjene (PPPN) za Durmitorsko područje, međutim Zaključkom 
Vlade od 6. novembra 2020. godine, a na osnovu dobijenog UNESCO mišljenja, predviđeno je 
da se ova žičara iskoristi za izgradnju žičare koja će povezivati planinske centre „Žarski“ i 
„Cmiljača“.
Kada je riječ od Đalovića pećini treba istaći daje kapitalnim budžetom za 2014, 2015 i 2016. 
godinu za ovaj projekat predviđeno ukupno oko 500 hiljada eura, dok je predlogom budžetaza 
2021. godinu predvideno ulaganje u iznosu od €2.504,040. Takođe, treba istaći da za ovaj 
projekat nije raden investicioni elaborat, već je pripremljeno urbanističko-arhitektonsko idejno
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rješenje predstavljalo osnovu za iniciranje uređenja, izgradnje i valorizacije prostora Đalovića 
klisure. Odluku o raspisivanju konkursa za izradu sveobuhvatnog urbanističko-arhitektonskog 
idejnog rjesenje Đalovića pećina i klisure u zahvatu Prostorno-urbanistickog plana opštine 
Bijelo Poljeje 12.08.2016. godine raspisala Opština Bijelo Polje. U novembru 2016. godineje 
završena izrada Prethodne studije ekonomske opravdanosti turističke valorizacije Đalovića 
pećine sa idejnim rješenjem uređenja dijela pećine, za koju je ugovor zaključila Direkcijajavnih 
radova, a kojom je previđena ukupna investicija ovog projekta sa žičarom, putem i 
elektroenergetskom infrastrukturom u iznosu od skoro 12 miliona eura.

U ovaj projekat je uloženo € 11,7 miliona bez prethodno odrađenog investicionog elaborata, 
bez pripremljenog preciznog plana investicionih ulaganja, i bez detaljnih planskih preduslova 
predviđenih zakonom, što podrazumijeva:

• Prostomi plan posebne namjene „Đalovića pećina i klisura” (PPPN), za površinu od 
1602 ha i odnosi se na zonu zaštićenog prirodnog dobra Đalovića klisura,

• Postupak revizije statusa njegove zaštite kroz izradu Studije zaštite (Zakon o zaštiti 
prirode), koja između ostalog treba da objedini zaštitu prirodnih vrijednosti i kultumo 
istorijskog nasljeđa tog područja (crkva Sv. Nikoie, Podvrh) i razmotri mogućnosti 
njegove integralne zaštite, kroz formiranje prekograničnog zaštićenog prirodnog dobra

teritoriji Crne Gore i teritoriji Srbije. U okviru izrade Studije zaštite (ili revizije 
postojeće Studije), a prije izrade PPPN-a, trebalo je uraditi i Detaljnu studiju predjela, 
koja bi definisala uže zone za izgradnju objekata ili izradu Detaljnih urbanističkih 
planova, koncept razvoja i zaštite predjela, smjeraice za razvoj i zaštitu, smjemice za 
bufer zone, smjernice za očuvanje i sanaciju predjela, smjemice za turističke sadržaje, 
definisati zone izgradnje i kapaciteti nosivosti predjela za turizam i sl.

Kada je u pitanju reaiizacija projekta valorizacije Đalovića pećine, u toku su radovi na 
realizaciji sljedećih ugovorenih radova, ukupne vrijednosti € 16.152.901:

- uređenje dijela Đalovića pećine sa pratećim objektima na ulazu u pećinu;
- izgradnja turističke staze od Manastira Podvrh do ulaza u pećinu;
- izgradnja dijela elektroenergetske infrastrukture;
- izgradnja žičare do ulaza u Đalovića pećinu;
- izgradnja objekta Centra za posjetioce;
- izgradnja dijela saobraćajne infrastrukture.

S obzirom na to da nije bilo investicionog elaborata, plan radova je deflnisan 
pomenute Prethodne studije opravdanosti turističke valorizacije Đalovića pećine i završetak 
radova je bio planiran u 2021. godini. Međutim, na osnovu podataka iz Uprave javnih radova, 
za očekivati je prolongiranje završetka svih radova na projektu Đalovića pećine.

Gore navedeni podaci jasno pokazuju da se radovi na konkretno ovim projektima već godinama 
ne odvijaju planinarom dinamikom, a prošlogodišnjim kapitalnim budžetom za 2020. godinu 
planirana su ukupna ulaganja u projekte programa „Unapređenje turističke ponude“ u visini od 
€8.430.000 iz opštih prihođa nacionalnog budžeta. Ostala uložena sredstva su obezbijeđena iz 
kreditnih sredstava za projekte izgradnje skijaške infrastrukture u ski centrima Kolašin 1600, 
Cmiljača, Žarski, Štedim - Hajla i Durmitor.

Kada je u pitanju predlog kapitalnog budžeta za 2021. godinu treba napomenuti da su za 
projekte koji se realizuju kroz program „Unapređenje turistčke ponude“ predviđena izdvajanja 
u iznosu od €8.482.088, što je na nivou prošlogodišnjeg kapitalnog budžeta za ovaj program, 
od čega za infrastrukturne kapitalne projekte na sjeveru u iznosu od €8.149.819, što čini 18% 
ukupnih planiranih izdvajanja kroz predlog Kapitalnog budžeta za 2021. godinu. Od sredstava 
koja su planirana da se kroz program „Unapređenja turističke ponude“ ulože na sjever 
u 2021. godini, 30,1% sredstava se odnosi na prujekte u opštini Bijelo Polje, odnosno 
projekat valorizacije Đalovića pećinc i izgradnju ski centra Cmiljača.

na

na osnovu
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Dakle, 18% sredstava je planirano iz Predloga kapitalnog budžeta samo za unapređenje 
turističke ponude na sjeveru i izgradnju skijaške infrastrukture, a predloženim budžetom su 
predviđena ulaganja na sjeveru i u projekte očuvanja životne sredine, zaštite, očuvanja i 
unapređenja zdravlja, u projekte obrazovnog sistema i sporta, u lokalnu putnu infrastrukturu, 
itd. Dakle, ne dovodi se upitanje opredijeljenost Vlade Crae Gore kadaje u pitanjurazvoj našeg 
sjevera a samim tim i posjeta pomenutoj opštini.

S uvažavanjem.

FVedsjednik Vlade Cme Gore 

Prof. dr ^ravko Krivokapić

Prilog:
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Prilog:

Pregled kapitalnih projekata na teritoriji opštine Bijelo Polje:

Pregled kapitalnih projekata na teritoriji opžtine Bijelo Polje -Uprava javnih radova i Uprava za saobraćaj
Planirano
K6 2021

Kreditna
sredstva

Procijenjenaa
vrijednost

Potpisan
ugovor

RokBIJELO POUE
Ugovoreno završetka

Rek mag.puta Lepenac-Ribarevine-Pođa-
Berane, BP 8,4kin__________________
Ski certar na lokalitetu ■'Cmiljača", Bijelo 
Polje

8.400.000,00uzs 100.000,00 36.000.000,00 35.731.859,52 OA

68.000,00 28,000.000,00 21.307.292,67 DA 2022

Valorizacija Đaloviča pečine, Bijelo Polje 2,504.040,00 25.000,000,00 23.099.265,37 DA 2022
ligradnja Osrovne i muzičke 5kole "Dulan
Korać" u B.Polju 1.044.255,50 6.960.000,00 5.470.429,37 DA 2021

UJR Itgradnja puta Srđevac- Lozna 210.100,00 8,350.000,00
10.000.000,00

2,483-583,02 DA 2025
Povezivanje ski centra "Žarski" i ''CmilJača" 25.100,00 44.100,00 DA 2024
Rekonstrukcija graničnog prelaza na
želiezničkoj pruzi u BP 118.000,00 1.500.000,00 205.070,00 DA 2023

Itgradnja I rek Dječijlh vrtlća iz kredita CEB-
alliVrtićuB.P.

1,600.000,0020.200,00 1,600.000,00 0,00 ME 2022

UKUPNO 4.069,695,50 10.000,000,00 117.410.000.00 88.341.599,95
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